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FRÅGOR TILL DEN NOMINERADE 

KOMMISSIONSLEDAMOTEN 

Dubravka ŠUICA 

Medelhavsområdet 

 

1. Allmän kompetens, engagemang för EU och personlig oavhängighet 

Vilka av dina personliga kvalifikationer och erfarenheter är särskilt viktiga för uppdraget som 

kommissionsledamot och främjandet av det europeiska allmänintresset, särskilt inom det område som du skulle 

ansvara för? Hur kommer du att bidra till genomförandet av kommissionens politiska riktlinjer? Hur kommer du 

att genomföra jämställdhetsintegrering och integrera ett jämställdhetsperspektiv i alla politikområden inom ditt 

ansvarsområde? Hur kommer du att genomföra integreringen av ett ungdomsperspektiv? 

På vilket sätt kan du inför parlamentet garantera din personliga oavhängighet, och hur kan du garantera att din 

tidigare, nuvarande eller framtida verksamhet inte på något sätt skulle kunna innebära att fullgörandet av dina 

skyldigheter inom kommissionen ifrågasätts? 

Jag kan öppet erkänna att jag inte är född i en demokrati! Men även om jag levde under en icke-demokratisk regim 

kände jag ändå genom delade gemensamma värden samhörighet med andra som levde utanför den regimen. 

Hoppet om ett bättre liv för kommande generationer förenar människor från land till land! Den erfarenheten har 

gjort mig till en stark förkämpe för demokratin. Demokratin är ett privilegium och ett ansvar som utgör drivkraften 

bakom mitt stöd för de politiska riktlinjerna 2024–2029, baserade på demokrati och social rättvisa, hållbart 

välstånd samt försvar och säkerhet. Vårt bästa alternativ för Europa är enighet!  

Det här är andra gången som jag söker Europaparlamentets godkännande som nominerad kommissionär, den här 

gången med ansvar för Medelhavsområdet. Berättelsen om människor som jag är betecknande för Europeiska 

unionens geopolitiska och strategiska makt som en regional och global aktör. Min karriär som lärare och som 

folkvald politiker på alla förvaltningsnivåer under tre årtionden är en utmärkt grund för att uppnå resultat på 

europeisk nivå. Min erfarenhet som borgmästare i Dubrovnik under två mandatperioder (2001–2009) var 

berikande, eftersom all politik är lokal! Under denna tid grundade jag barnens stadsfullmäktige, som det första i 

sitt slag. Representativ demokrati måste ge resultat för medborgarna i praktiken. Jag valdes in i Kroatiens 

parlament för perioden 2000–2011. Under tio års tid (2004–2014) var jag vice ordförande för Europarådets 

kongress för lokala och regionala myndigheter, vars huvudpelare är demokrati, rättsstatsprincipen och mänskliga 

rättigheter.  

Som övertygad europé har jag omfattande erfarenhet av processen med Kroatiens integration i Europeiska unionen, 

särskilt som vice ordförande för det kroatiska parlamentets utskott för europeisk integration. Jag valdes till ledamot 

av Europaparlamentet för fyra mandatperioder efter varandra och var vice ordförande för utskottet för 

utrikesfrågor. Mina fem år som EU-kommissionens vice ordförande med ansvar för demokrati och demografi har 

befäst min kollegiala hållning till mitt arbete och lagt grunden för vårt arbete under den kommande 

mandatperioden. Kollegialitet är avgörande för att säkerställa samstämmighet, effektivitet och kvalitet i den politik 

som vi genomför för medborgarna. Jag kommer att förverkliga EU:s prioriteringar tillsammans med ordföranden 

och alla mina kollegor! Jag har redan visat prov på att jag fullt ut respekterar EU-fördragen och skyldigheten att 

agera i det europeiska intresset. Min oavhängighet är inte förhandlingsbar. Om jag godkänns kommer jag att till 

fullo respektera fördragets bokstav och anda och agera i det europeiska intresset utan att ta emot några 

instruktioner, i enlighet med skyldigheterna i fördragen (artikel 17.3 i EU-fördraget och artiklarna 245 och 339 i 

EUF-fördraget). Jag förbinder mig att undvika situationer där min oavhängighet, min opartiskhet och min 

tillgänglighet för kommissionen kan ifrågasättas. Jag kommer att fortsätta att följa uppförandekoden för ledamöter 

av Europeiska kommissionen och bestämmelserna om intressekonflikter. Min intresseförklaring är fullständig och 

offentlig. Jag kommer även i fortsättningen att uppdatera den omgående när så krävs. Min långa erfarenhet som 

ledamot av Europaparlamentet är ett konkret bevis på att jag uppfyllt alla skyldigheter gentemot institutionerna. 
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Jag kommer återigen att tillämpa jämställdhetsprincipen på alla delar av mitt ansvarsområde, i enlighet med målen 

i jämställdhetsstrategin 2020–2025 och den tredje handlingsplanen för jämställdhet. I mitt nuvarande kansli är 

kvinnor väl representerade. Jag ser ingen anledning att ändra på detta. Kampen för jämställdhet handlar också om 

genomförande. Som tidigare ledamot av Europaparlamentet (sedan 2013) och som vice ordförande för EPP 

Women är jag en aktiv förespråkare för jämställdhet i all EU-politik och inom de europeiska beslutsprocesserna. 

I FEMM-utskottet arbetade jag med att förbättra jämställdhetslagstiftningen. Att för första gången någonsin ha en 

EU-kommission med jämn könsfördelning har berikat vårt beslutsfattande. I min nuvarande roll ledde jag strategin 

för barnets rättigheter. Jag har stor erfarenhet av att arbeta med barn och ungdomar, även ur ett 

generationsöverskridande perspektiv. Ungdomar utgör en tredjedel av de europeiska medborgarpanelerna (som 

bygger på panelerna från konferensen om Europas framtid, som jag var medordförande för). Jag kommer att 

anordna årliga dialoger om politik med ungdomar som en del av min övergripande strategi för att integrera 

medborgardeltagande i vårt arbete. Om jag godkänns kommer jag att inrikta mina insatser på att stärka EU:s 

strategiska roll i regionen och prioritera den nya pakten för Medelhavsområdet, en omfattande strategi som bygger 

på en bilateral och regional agenda med konkreta initiativ, även för samarbete om energi och ren teknik, utbildning 

och skapande av jobbtillfällen för ungdomar. När jag ledde den kroatiska parlamentariska delegationen till den 

parlamentariska församlingen för Medelhavsområdet fick jag stort stöd för mitt betänkande om de största 

utmaningarna i Medelhavsområdet, inbegripet effekterna av demografiska faktorer. Detta utgör en solid grund att 

stå på för mitt framtida arbete för Medelhavsområdet, om jag blir godkänd. 

2. Förvaltning av ansvarsområdet och samarbete med Europaparlamentet  

Kan du åta dig att vederbörligen informera parlamentet om ditt och dina avdelningars handlande? I vilket 

avseende anser du att du är redovisningsskyldig inför parlamentet? 

Vilka specifika åtaganden är du beredd att göra när det gäller dina kontakter med och din närvaro i parlamentet, 

både i utskotten och i kammaren, samt när det gäller transparens, samarbete och effektiv uppföljning av 

parlamentets ståndpunkter och begäranden om lagstiftningsinitiativ? Är du beredd att i god tid förse parlamentet 

med uppgifter och handlingar på samma villkor som rådet när det gäller planerade initiativ och pågående 

förfaranden? 

Min karriär, inbegripet min nuvarande roll, vittnar om vilken vikt jag fäster vid de interinstitutionella 

förbindelserna, särskilt förbindelserna med Europaparlamentet. Respekten för parlamentsledamöterna har alltid 

varit en vägledande princip i mitt arbete och jag kommer att hålla fast vid denna princip om jag godkänns i min 

nya roll. När jag var ledamot av Europaparlamentet uppmanade jag EU-kommissionen till fullständig transparens. 

Om jag godkänns kommer jag än en gång att hedra denna uppmaning, som en del av en välfungerande och 

motståndskraftig representativ demokrati. Det här är inte bara tomma ord. Jag har redan visat prov på detta. Mitt 

första tal som kommissionens vice ordförande höll jag inför parlamentet den 15 januari 2020. Jag sade då att jag 

såg parlamentet som en nära vän och en tillförlitlig partner i arbetet för medborgarnas bästa. Genom en öppen 

dialog och ett effektivt samarbete med parlamentet kommer jag att se till att våra initiativ återspeglar européernas 

ambitioner och behov när vi går vidare med vår agenda för ett stärkt partnerskap i Medelhavsområdet.  Jag har 

regelbundet träffat parlamentsledamöter som arbetar som föredragande, skuggföredragande och samordnare.  

År 2019 åtog jag mig skriftligen att alltid förespråka ett djupare samarbete med alla EU-institutioner. Ett exempel 

är konferensen om Europas framtid, där vi utarbetade den gemensamma förklaringen och inrättade det unika 

gemensamma sekretariatet för att underlätta vårt gemensamma arbete. När överläggningsfasen var över fortsatte 

vi att samarbeta kring uppföljningen och återkopplingen om konferensen, varje institution inom sitt eget 

behörighetsområde. I enlighet med ordförande Ursula von der Leyens politiska riktlinjer kommer jag att stödja 

kollegiet genom att delta i plenardebatter, utskottssammanträden och trepartsmöten med koppling till mitt 

föreslagna ansvarsområde. För att fortsätta att stärka de särskilda förbindelserna mellan parlamentet och 

kommissionen kommer jag att främja en miljö av respekt och förtroende, med hjälp av bland annat diskussioner 

bakom stängda dörrar med AFET-utskottet och alla andra relevanta utskott och arbetsgrupper. Mitt arbete med 

demokrati och demografi omfattade regelbundna diskussioner om både nya förslag och läget för de olika initiativen 

med ett antal utskott, nämligen EMPL, AFCO, LIBE och FEMM. Om jag godkänns kommer jag att fortsätta att 

förespråka ett öppet informationsflöde. 

Samarbete med parlamentet – den enda institution som direkt företräder EU-medborgarna – är avgörande med 

tanke på er roll som medlagstiftare. Jag åtar mig att fullt ut genomföra bestämmelserna i fördragen i vårt samarbete. 

Jag kommer att se till att de avdelningar som lyder under mig konsekvent och proaktivt erbjuder sig att informera 

parlamentsledamöterna i lämpligt format. Våra förbindelser kommer att bygga på lojalitet, förtroende, transparens, 

ett dubbelriktat informationsflöde och ömsesidigt bistånd. Jag kommer även fortsättningsvis att vägledas av 
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principerna i 2010 års ramavtal. Jag ställer mig också bakom ordförandens åtagande att hålla fast vid sitt stöd för 

parlamentets starkare roll när det gäller att ta initiativ till och utforma lagstiftning. Jag stöder hennes åtagande att 

hantera parlamentets artikel 225-resolutioner med lagstiftningsförslag som högprioriterade på kommissionens 

dagordning och att följa upp med en strukturerad dialog med de ansvariga utskotten.  

Mitt arbete med en ny pakt för Medelhavsområdet kommer att bära Europaparlamentets prägel, med tanke på er 

erfarenhet av grannskapet och av att fördjupa de strategiska och omfattande partnerskapen i regionen.  Jag åtar 

mig att samarbeta med Europaparlamentets ledamöter på ett relevant och övergripande sätt och i rätt tid. 

Jag vill ta tillfället i akt att också understryka den vikt som jag fäster vid de interinstitutionella förbindelserna i 

allmänhet, i synnerhet upprätthållandet av ett utmärkt samarbete med de rådgivande organen Europeiska 

ekonomiska och sociala kommittén och Europeiska regionkommittén. 

Frågor från utskottet för utrikesfrågor  

3. I de politiska riktlinjerna för nästa Europeiska kommission 2024–2029 understryks behovet av ett mer 

strategiskt förhållningssätt till EU:s utvidgade grannskap, särskilt Medelhavsområdet. Ditt ansvarsområde 

omfattar inte bara Medelhavsområdet, utan även det utvidgade södra grannskapet, inklusive Mellanöstern. Hur 

ser du på uppgiftsfördelningen och de kompletterande rollerna i förhållande till vice ordföranden/den höga 

representanten när det gäller Mellanöstern och Nordafrika (Mena-regionen)? Utan att kommissionens 

beslutsprocesser åsidosätts, vilka skulle dina konkreta prioriteringar och mål för detta ansvarsområde vara, på 

kort, medellång och lång sikt (under din mandatperiod)? Vilka är de största utmaningarna (internationella, 

regionala, bilaterala, institutionella osv.) när det gäller att fullfölja prioriteringarna och uppnå målen, och hur 

ämnar du tackla dessa utmaningar? 

Jag känner mig hedrad över att ordföranden har nominerat mig till att ansvara för detta strategiskt viktiga område. 

Jag är fullt medveten om det stora ansvar som detta innebär, närmare bestämt att skapa en ny ram för förbindelserna 

mellan EU och det utvidgade södra grannskapet i en tid som är full av utmaningar.  

Om jag godkänns kommer mitt övergripande mål att vara att dra full nytta av EU:s alla strategier och verktyg inom 

a. ekonomiskt samarbete och utvecklingssamarbete, 

b.  energi,  

c. transporter,  

d. digital konnektivitet,  

e. migration, inklusive talangpartnerskap,  

f. och andra politikområden.  

Min vision är att använda mig av dem för att bidra till stabilitet, fred och välstånd i regionen. Vi måste ta vara på 

vårt partnerskap och i ännu högre grad stärka EU:s anseende och trovärdighet som en tillförlitlig och viktig partner. 

Jag är dock även fullt medveten om de många utmaningar som vi står inför.  

1. Instabiliteten i Mellanöstern saknar motstycke och för med sig ett stort behov av humanitärt bistånd och 

risker för att flyktingar fördrivs. När det gäller Nordafrika innebär utmaningarna med koppling till 

klimatförändringarna och den höga ungdomsarbetslösheten att det behövs större investeringar. 

2. Våra rivaler vinner terräng i regionen. Länder som Kina och Ryssland för fram sina egna narrativ och 

bevakar sina egna intressen, samtidigt som EU:s anseende står under press.  

3. Civilsamhällets demokratiska utrymme krymper i många länder, och demokratin och de grundläggande 

friheterna är på tillbakagång. Detta inverkar hämmande på det ekonomiska välståndet, den ekonomiska 

stabiliteten och den långsiktiga säkerheten på nationell och regional nivå.  

4. Många ekonomier i regionen är bräckliga och drabbade av hög inflation, betalningsbalansproblem, 

långsam tillväxt och hög strukturell arbetslöshet.  
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5. Befolkningen ökar snabbt i regionen, men kvinnor och ungdomar är inte tillräckligt integrerade på 

arbetsmarknaden. Detta leder till att man går miste om möjligheter och till otillräckliga ekonomiska 

resultat.  

6. Utmaningar med koppling till klimatförändringarna och tillgång till resurser sätter ytterligare press på de 

mest sårbara befolkningsgrupperna och viktiga ekonomiska sektorer som jordbruket och turismen, vilket 

får negativa spridningseffekter.  

Vi vill föra en konstruktiv dialog och ha ett konstruktivt samarbete med det södra grannskapet som grundar sig på 

gemensamma intressen och värden. Med hjälp av en rad olika politiska verktyg kan vi dessutom erbjuda 

möjligheter som är ömsesidigt fördelaktiga. 

Om jag godkänns som kommissionär är jag fast besluten att ha ett nära samarbete med den höga 

representanten/vice ordföranden. Eftersom jag redan har varit ledamot av kommissionen är jag välbekant med 

principen om kommissionens kollegiala ansvar för att uppnå resultat för våra invånare. Vi kommer i nära samarbete 

med den höga representanten/vice ordföranden att säkerställa ett samlat svar från EU:s sida på de komplexa 

utmaningarna i Medelhavsområdet, inbegripet Mellanöstern, Nordafrika och Gulfstaterna. Effektiv och nära 

samordning mellan olika politikområden och genomförandet av politiken, med stöd av diplomatiska insatser, 

kommer att vara avgörande för att stärka EU:s röst och roll i regionen. Om jag godkänns i denna roll kommer jag 

att leda arbetet med en ny pakt för Medelhavsområdet, i nära samarbete med den höga representanten/vice 

ordföranden och andra relevanta kommissionärer. Det råder samsyn mellan oss och våra partner om att ett stärkt 

partnerskap i Medelhavsområdet är en strategisk nödvändighet och av stor vikt för ett gemensamt och hållbart 

välstånd, säkerhet och resiliens. Detta är en stark utgångspunkt att bygga vidare på i dag – för framtiden. Det råder 

inga tvivel om att EU fortfarande är regionens viktigaste partner vad gäller handel, ekonomiskt stöd och rörlighet. 

Med denna roll följer som sagt ett stort ansvar. En ny pakt för Medelhavsområdet skulle möjliggöra en mer 

fokuserad och integrerad strategi med en konkret operativ ram för EU:s åtaganden och ett tydligare erbjudande om 

ömsesidigt fördelaktigt samarbete för våra partner. Jag är övertygad om att våra partner kommer att se detta som 

en konstruktiv och positiv förändring i våra förbindelser. 

Av denna anledning ser jag pakten som en trefaldig möjlighet: för det första att framhålla att EU betraktar sina 

förbindelser med och inom regionen som en politisk prioritering, för det andra att återuppbygga förtroendet genom 

omfattande dialog och samråd, och för det tredje att utforma en kraftfull och målinriktad agenda med 

överenskomna och konkreta prioriteringar på ömsesidigt fördelaktiga områden. Den bör bygga på den befintliga 

agendan för Medelhavsområdet och ha fokus på områden av gemensamt intresse, t.ex. investeringar, handel, 

ekonomisk stabilitet, nya arbetstillfällen, konnektivitet, energi, transporter, livsmedel, säkerhet och migration samt 

utbildning och forskning. Jag vidhåller att agendan måste sätta människan i centrum och leda till att vi, tillsammans 

med partnerländerna, vidareutvecklar initiativ som bygger på gemensamma värden och dialog, stöder god 

samhällsstyrning och bidrar till att skydda de mänskliga rättigheterna och de medborgerliga friheterna.  

Pakten skulle främja ett verkligt partnerskap som bygger på en pragmatisk strategi som sätter de gemensamma 

intressena främst.  

Denna strategi bör hjälpa EU att bli en ännu effektivare partner i fråga om att främja stabilitet, välstånd och 

konfliktlösning i regionen.  

Övergripande och strategiska partnerskap med intresserade partner i kombination med initiativ med en regional 

dimension skulle kunna utgöra den första pelaren i den nya pakten. Partnerskapen kommer i hög grad att fördjupa 

samarbetet inom prioriterade områden av gemensamt intresse och stärka EU:s närvaro i regionen. Våra 

gemensamma ambitioner vad väller välstånd, konkurrenskraft, välreglerad migration och säkerhet bör vägledas av 

respekt för grundläggande värden.  

Regionala investeringsinitiativ skulle kunna utgöra den andra pelaren i den nya pakten. De skulle syfta till att 

mobilisera investeringar i stor skala och bidra till nya jobbtillfällen och tillväxt i regionen. Om jag godkänns i 

denna roll kommer jag att sträva efter att avsevärt utöka det bilaterala ekonomiska samarbetet med partner i 

regionen, särskilt inom energisektorn och tillverkningssektorn för ren teknik. Tillsammans med kommissionären 

med ansvar för energi och bostäder och våra partner i regionen skulle jag inrätta ett samarbetsinitiativ för energi 

och ren teknik i Medelhavsområdet i syfte att öka handeln med förnybar energi och främja tillverkningen av ren 

teknik i regionen, särskilt via Global Gateway. Det kommer att leda till en trefaldig vinst för EU och våra partner 

i form av utfasning av fossila bränslen, tillgång till kostnadsmässigt konkurrenskraftig förnybar energi och 

socioekonomisk utveckling som följer av investeringar och nya arbetstillfällen inom dessa sektorer med hög 
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potential. Detta initiativ skulle kunna följas av andra regionala investeringsinitiativ med fokus på digital 

konnektivitet och transportförbindelser. 

Om jag godkänns som kommissionär kommer jag även att arbeta med den höga representanten/vice ordföranden 

för att ta fram en ny strategi för Mellanöstern, med sikte på dagen då kriget i Gaza är över och fokus på att främja 

alla de insatser som behövs för en tvåstatslösning och att stärka våra partnerskap med viktiga regionala aktörer. 

Strategin skulle omfatta ett program för att bistå den palestinska myndigheten i samband med välbehövliga 

reformer och moderniseringsprocessen samt initiativ för att stödja återhämtningen och återuppbyggnaden i 

Gaza så snart situationen tillåter det. Jag kommer att arbeta för att stärka vårt samarbete med Libanon i syfte att 

säkerställa att akuta behov tillgodoses, i full samordning med den höga representanten/vice ordföranden och 

kommissionären med ansvar för beredskap och krishantering.  Vi kommer att behöva göra större insatser för att 

stödja flyktingar i hela regionen, även när det gäller frivilliga återvändanden, och i Syrien, och hitta mer effektiva 

sätt att stödja dem inom den politiska ram som fastställts av Europeiska rådet. För att dessa insatser ska bli 

framgångsrika är det avgörande att våra internationella partner och internationella organisationer involveras.   

Dessutom är samarbetet med Gulfstaterna centralt. EU och denna region har mycket att vinna på ett starkare och 

mer strategiskt partnerskap vad gäller ekonomiska möjligheter och säkerhetsmålsättningar. Gulfregionen är en 

viktig brygga mellan Europa, Asien och Afrika, och som sådan har regionens säkerhets- och stabilitetsläge direkt 

inverkan på EU. EU har också mycket att erbjuda Gulfstaterna, eftersom unionen är världens största inre marknad, 

handelsblock och investerare, ledande inom forskning och innovation samt har en viktig roll som medlare och 

försvarare av multilateralism, demokrati och social omvandling. Tillsammans med den höga representanten/vice 

ordföranden och andra ansvariga kommissionärer kommer jag, om jag godkänns, att gå vidare med vårt initiativ 

till att stärka det regionala och bilaterala samarbetet, däribland genom att eftersträva strategiska 

partnerskapsavtal med var och en av de sex länderna i Gulfstaternas samarbetsråd (GCC), i syfte att stärka 

våra bilaterala förbindelser ytterligare med hjälp av strukturerade, skräddarsydda och rättsligt bindande 

samarbetsramar inom områden av gemensamt intresse. Dessa avtal skulle kunna spela en viktig roll för att rikta in 

vår samarbetsagenda på aktuella mål samt främja säkerhet, stabilitet och ekonomisk tillväxt i båda regionerna. Om 

jag godkänns kommer jag att följa upp det allra första toppmötet mellan EU och Gulfstaternas samarbetsråd som 

hölls i Bryssel den 16 oktober 2024. I det sammanhanget kommer jag även att se till att EU och Gulfstaterna gör 

gemensam sak vad gäller Gazas återuppbyggnad och investeringsinitiativ i Medelhavsområdet. 

En gedigen och strategisk kommunikationsplan är ett viktigt verktyg för att EU och våra partner verkligen ska 

kunna skörda frukterna av våra ansträngningar. Jag kommer att ha ett nära samarbete med den höga 

representanten/vice ordföranden för att gemensamt lägga fram en strategisk kommunikationsplan med syftet 

att främja EU:s roll i det södra grannskapet och motverka EU-fientliga narrativ. Det säger sig självt att mottagare 

av EU-finansiering måste framhålla finansieringens ursprung och säkerställa att den synliggörs. Det här handlar 

även om den lokala nivån. Mina erfarenheter på olika förvaltningsnivåer kommer att bidra till att säkerställa att vi 

kan föra en dialog med lokalsamhällena som ett led i detta arbete. Vår kommunikation måste matcha våra 

ambitioner och bör uppfylla krav vad gäller ökad medvetenhet, insyn och synlighet. 

Om jag godkänns som kommissionär ser jag det som väsentligt att samarbeta med andra kommissionärer och ha 

nära förbindelser med medlemsstaterna och Europaparlamentet för att vi ska kunna dra nytta av våra kollektiva 

styrkor och se till att vår politik får största möjliga genomslag i hela regionen. 

4. Mot bakgrund av de allmänna riktlinjerna från kommissionens ordförande om att stärka kommissionens 

förbindelser med Europaparlamentet, kan du beskriva hur du planerar att 

– proaktivt och effektivt involvera parlamentet (som en integrerad aktör i ”Team Europe”) från de tidigaste 

skedena i processen att utarbeta och utveckla dina prioriteringar och mål, 

– hålla regelbundna diskussioner i kammaren och med utskottet för utrikesfrågor, garantera en 

strukturerad dialog och din ad hoc-närvaro i utskottet med kort varsel i samband med betydande händelser, och 

garantera din närvaro vid interparlamentariska konferenser om Gusp/GSFP när så är relevant, 

– säkerställa att parlamentets ståndpunkter vederbörligen beaktas i förslag till rättsakter och nya eller 

uppdaterade EU-meddelanden och strategier, och se till att parlamentet och särskilt dess utskott för utrikesfrågor 

systematiskt och i god tid informeras och rådfrågas om sådana förslag och dokument (inbegripet samråd om EU:s 

utrikespolitiska prioriteringar och ståndpunkter med avseende på Mena-regionen, såsom den föreslagna nya 

pakten för Medelhavsområdet) och att man uppnår en bättre synkronisering av kommissionens och parlamentets 

verksamhet (till exempel genom systematiskt förhandsutbyte av planerade tidsfrister för offentliggörande av 

officiella strategiska dokument, ministermöten och toppmöten, förslag om att inleda förhandlingar om 

internationella avtal, människorättsdialoger osv.), 
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– säkerställa att parlamentet får sådana uppgifter och handlingar som har relevans för ditt ansvarsområde, 

inbegripet de som delas med rådet, och att utskottet för utrikesfrågor omedelbart och fullt ut informeras, skriftligen 

och muntligen, om förhandlingar om internationella avtal, inbegripet samförståndsavtal, och att parlamentets 

synpunkter vederbörligen beaktas innan förhandlingarna inleds och under hela processen, 

– säkerställa att relevant icke-offentlig information lämnas till parlamentet vid sammanträden inom 

stängda dörrar, 

– upprätthålla och säkerställa samarbete, samordning och effektivitet när det gäller demokratistödjande 

verksamhet mellan kommissionen och parlamentet? 

 

Om jag godkänns som kommissionär med ansvar för Medelhavsområdet avser jag att proaktivt och effektivt 

involvera Europaparlamentet från de tidigaste skedena i processen att utarbeta och utveckla mina prioriteringar 

och mål. Mitt arbete som kommissionens vice ordförande vittnar om den vikt jag fäster vid förbindelserna med 

Europaparlamentet. Jag kommer att hålla regelbundna diskussioner i kammaren och med parlamentets utskott 

genom strukturerade dialoger och ad hoc-dialoger, beroende på vad som är lämpligt. Även med kort varsel i 

samband med betydande händelser. Jag är redo att informera parlamentet och rådet i olika skeden av arbetet med 

att utforma och genomföra de nya strategiska och övergripande partnerskapen och kommer att upprätthålla den 

institutionella jämvikten med full respekt för parlamentets befogenheter vad gäller demokratisk kontroll och den 

tillämpliga rättsliga ramen. 

 

Jag kommer att säkerställa att parlamentet får relevanta uppgifter och handlingar, och att utskottet för utrikesfrågor 

fullt ut informeras om förhandlingar om internationella avtal. Jag kommer också att säkerställa att parlamentets 

synpunkter vederbörligen beaktas. Dessutom kommer jag att lämna relevant och icke-offentlig information till 

parlamentet vid sammanträden inom stängda dörrar, med vederbörlig hänsyn till behovet av att säkerställa att 

konfidentiella och mycket känsliga uppgifter skyddas.  

Om jag utnämns kommer jag att säkerställa att parlamentet, inom ramen för den halvårsvis återkommande 

geopolitiska högnivådialogen om instrumentet för grannskapet, utvecklingssamarbete och internationellt 

samarbete – Europa i världen, får meningsfull information om programplaneringen och användningen av EU:s 

medel när det gäller Medelhavsländerna. Jag kommer alltid att vara öppen för parlamentets åsikter om hur man 

kan säkerställa bättre användning av de ekonomiska resurserna inom mitt ansvarsområde.  

Jag är öppen för att undersöka hur jag skulle kunna engagera mig i det arbete som utförs av de interparlamentariska 

delegationerna, och samverka med den parlamentariska församlingen för Medelhavsunionen, för att utveckla en 

samsyn på gemensamma utmaningar och möjliga lösningar.  

Jag kommer även att ha ett nära samarbete med Europaparlamentet och rådet för att säkerställa att öppenhet präglar 

de olika processerna med anknytning till det södra grannskapet och för att säkerställa en samordnad och 

konsekvent uppföljning av rekommendationer från valobservatörsuppdrag och andra initiativ som syftar till att 

främja demokratiska normer och förbättra den politiska stabiliteten i regionen.  

Som före detta ledamot av Europaparlamentet värdesätter jag helt och fullt den roll som Europaparlamentet spelar, 

även genom parlamentarisk diplomati och parlamentariska uppdrag. Som före detta vice ordförande i utskottet för 

utrikesfrågor är jag väl medveten om hur betydelsefullt arbetet i det utskottet är, och jag kommer att fortsätta att 

främja utskottets roll i vår politiska beslutsprocess. 

 

5. Medelhavsområdet står fortfarande inför stora utmaningar, såsom konflikter, kriser och irreguljär migration, 

som utgör betydande hinder för politisk stabilitet och utveckling samt för fred och säkerhet. Du har fått i uppdrag 

att (tillsammans med vice ordföranden/den höga representanten) leda arbetet med den nya pakten för 

Medelhavsområdet, som skulle inledas strax efter den nya agendan för Medelhavsområdet 2021. På vilket sätt har 

den nya agendan för Medelhavsområdet 2021 verkligen bidragit till att förbättra situationen? Hur kommer denna 

nya pakt att tillhandahålla bättre lösningar, och hur motiverar du behovet av en mer fullfjädrad pakt? Hur kommer 

du att säkerställa en deltagandebaserad process som inkluderar parlamentet och partnerländerna i utarbetandet 

av strategin, till skillnad från det sätt på vilket den nya agendan utarbetades? Hur kommer du att proaktivt och 

effektivt samarbeta med Europaparlamentet från de tidigaste skedena i processen med att utarbeta och utveckla 

denna nya pakt, och dess operationalisering och genomförande, och den nya strategiska kommunikationsplanen 

för att främja EU:s roll i det södra grannskapet, som bör syfta till att motverka falska narrativ och desinformation, 
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särskilt i samband med finansiella åtaganden, inbegripet inför nästa fleråriga budgetram? Hur kommer du att se 

till att mänskliga rättigheter beaktas vid genomförandet av den nya pakten? 

Efter covid-19-pandemin fastställdes våra gemensamma mål för fred, stabilitet och välstånd runt om Medelhavet 

i den nya agendan för Medelhavsområdet 2021. De är giltiga än i dag. De fem prioriteringarna i den nya agendan 

för Medelhavsområdet har format samarbetet med våra partner, och den åtföljande ekonomiska planen och 

investeringsplanen gör det möjligt att mobilisera upp till 30 miljarder euro i projekt och investeringar inom viktiga 

sektorer som energi, miljö, vatten/sanitet, jordbruk, den digitala sektorn, transporter, humankapital och utveckling 

av den privata sektorn. I september 2024 uppgick de mobiliserade medlen till 23,5 miljarder euro.  

Situationen i regionen har dock förändrats betydligt på senare tid i samband med den allmänna geopolitiska 

utvecklingen, som i synnerhet har försämrats på grund av konflikter i regionen och i närområdet (t.ex. Gaza, Sahel 

och Afrikas horn). Det finns ett akut behov av ett mer fokuserat och strategiskt upplägg om EU ska ha ett inflytande 

som står i proportion till våra investeringar, med tanke på hur strategiskt viktigt Medelhavsområdet är för 

säkerheten, stabiliteten och välståndet i EU och våra nära band till regionen.  

Pakten bör stärka EU:s diplomati och bygga vidare på de nya övergripande och strategiska partnerskap som tagits 

fram med Tunisien och Egypten och som ingicks i juli 2023 respektive juni 2024. Dessa partnerskap har skapat en 

positiv dynamik som för med sig konkreta framsteg inom områden som är av högsta intresse för EU. De har gett 

oss användbara verktyg för att stärka dialogen med nationella myndigheter, i linje med vår gemensamma önskan 

om verkliga partnerskap.  

För att kunna ge ett mer ambitiöst och slagkraftigt erbjudande från EU inom ramen för den nya pakten för 

Medelhavsområdet skulle jag vilja föreslå att fokus läggs på två områden: för det första att verka för strategiska 

och övergripande partnerskap med partner i regionen och för det andra att ta den regionala dimensionen till en ny 

nivå genom att föreslå regionala investeringsinitiativ på områden som t.ex. energi, digital konnektivitet och 

transportförbindelser, säkerhet och talangpartnerskap i kombination med konkreta initiativ för att säkerställa 

genomförandet, t.ex. det samarbetsinitiativ för energi och ren teknik i Medelhavsområdet som nämns i min 

uppdragsbeskrivning.  

I arbetet med att utveckla pakten kommer jag att samverka med den höga representanten/vice ordföranden och 

med länderna i regionen, inklusive regeringar och icke-statliga aktörer/aktörer i det civila samhället samt berörda 

parter och medlemsstaterna. Dialoger med ungdomar kommer att vara en prioritering, med tanke på regionens 

demografiska trender.  

Jag anser att Europaparlamentet har en viktig roll att spela, och jag kommer att beakta parlamentets synpunkter 

när strategin gentemot regionen utformas och för att stärka genomförandet på alla nivåer. 

Jag är fast besluten att använda alla tillgängliga verktyg på ett ansvarsfullt sätt i linje med fastställda prioriteringar 

och med respekt för alla tillämpliga institutionella regler, inbegripet en regelbunden diskussion inom ramen för 

den geopolitiska högnivådialogen. Inför nästa fleråriga budgetram kommer vi att behöva göra allt som står i vår 

makt för att säkerställa att alla nödvändiga verktyg står till buds för att fullgöra våra partnerskap i regionen samt 

att det finns tillräcklig flexibilitet för att hantera nödsituationer och nya prioriteringar. I detta sammanhang kommer 

ett effektivt samarbete med Europaparlamentet att vara avgörande för att tydliggöra och verka för dessa 

prioriteringar. 

Jag kommer att främja EU:s synlighet med hjälp av positiv och proaktiv liksom skräddarsydd kommunikation. För 

detta ändamål och i enlighet med min uppdragsbeskrivning kommer jag att ha ett nära samarbete med den höga 

representanten/vice ordföranden i hela regionen för att utarbeta en strategisk kommunikationsplan. 

Kommunikationsplanen ska främja EU:s roll i det södra grannskapet, men även motverka EU-fientliga narrativ. I 

detta sammanhang kommer jag även att ha ett nära samarbete med kommissionären med ansvar för demokrati, 

rättvisa och rättsstatsprincipen för att vidareutveckla strategierna mot desinformation samt utländsk 

informationsmanipulering och inblandning som syftar till att misskreditera eller undergräva EU och våra insatser. 

Det behövs övertygande narrativ som slår an hos lokalbefolkningen och tar hänsyn till känsliga frågor på det 

lokala planet. Dialoger med public service, oberoende medier och civilsamhällesorganisationer är också mycket 

viktigt för att motverka felaktig information, desinformation och utländsk informationsmanipulering och 

inblandning. Om jag godkänns kommer jag att diskutera den strategiska kommunikationsplanen med parlamentet 

för att underbygga utvecklingen av planen.  
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Samtidigt kommer EU:s politik i förhållande till regionen, inbegripet ekonomiskt stöd, att behöva förklaras på ett 

bättre sätt för EU:s invånare och skattebetalare för att öka medvetenheten om att EU:s fortsatta engagemang i 

regionen är en investering i Europas egen säkerhet liksom bättre migrationshantering, stabilitet och välstånd. Om 

jag godkänns kommer jag att sträva efter att öka medvetenheten om att Medelhavsområdet är en källa till 

möjligheter för EU mot bakgrund av konkreta initiativ såsom samarbetet kring energi och ren teknik i 

Medelhavsområdet som kan ge ömsesidiga fördelar för EU och våra partnerländer. Jag ska tillvarata vissa av de 

lärdomar som dragits vid konferensen om Europas framtid när det gäller kommunikation till allmänheten om den 

inverkan som vårt engagemang i det södra grannskapet har.  

Respekten för mänskliga rättigheter och demokratiska principer är en grundpelare i Europeiska unionen och 

centralt för EU:s partnerskap med andra länder. I fördragen anges även de principer som EU:s yttre åtgärder bygger 

på och åtgärdernas mål. Detta inbegriper att värna demokratin, rättsstatsprincipen, de mänskliga rättigheterna och 

folkrätten samt att fastställa strategiska intressen och mål. Genomförandet av pakten för Medelhavsområdet, 

inklusive ingåendet av de strategiska och övergripande partnerskapen, är inget undantag. Om jag godkänns 

förbinder jag mig att fortsatt vägledas av respekt för och främjande av dessa vägledande principer i såväl 

utvecklingen som genomförandet av den nya pakten.  

 

6. Hur har du för avsikt att stödja vice ordföranden/den höga representanten i Mellanöstern? Vad nytt skulle EU:s 

nya strategi för Mellanöstern tillföra i förhållande till den befintliga gemensamma strategin för Palestina när man 

bygger vidare på den föregående kommissionens fredsdagsinsats och strävar efter att säkerställa en starkare 

diplomatisk roll för EU för att uppnå en varaktig fred baserad på tvåstatslösningen? Hur kan parlamentet hjälpa 

dig, inte minst genom verktyg för demokratistöd, såsom medling, kapacitetsuppbyggnad och 

människorättsinitiativ? Hur kommer ditt övergripande engagemang i Mellanöstern att ta hänsyn till närvaron av 

statliga och icke-statliga aktörer i regionen som är öppet fientliga mot EU och dess värden? Hur ämnar du agera 

och samarbeta med vice ordföranden/den höga representanten när det gäller de Gulfstater som ingår i ert 

ansvarsområde och som inte är en del av det södra grannskapet?   

Om jag godkänns som kommissionär kommer jag att stödja den höga representanten/vice ordföranden i arbetet 

med att utarbeta EU-strategin för Mellanöstern med syftet att bevaka våra intressen på ett ömsesidigt fördelaktigt 

sätt samt att stabilisera länder och territorier där det råder kris. Den nya strategin för Mellanöstern bör klargöra 

EU:s svar på de aktuella utmaningarna i regionen med sikte på dagen då kriget i Gaza är över och ha fokus på att 

främja alla de insatser som behövs för en tvåstatslösning och att stärka våra partnerskap med viktiga regionala 

aktörer. Strategin skulle omfatta ett program för att bistå den palestinska myndigheten i samband med 

välbehövliga reformer och moderniseringsprocessen samt initiativ för att stödja återhämtningen och 

återuppbyggnaden i Gaza så snart situationen tillåter det. 

Agendan för ekonomiskt samarbete i den nya strategin bör få en betydelsefull roll, i och med att EU är den största 

givaren och handelspartnern för många av länderna i regionen. Strategins pelare för ekonomiskt samarbete skulle 

grundas på följande vägledande principer: att koppla samman ekonomisk utveckling och välstånd med fred och 

stabilitet, utifrån starkare strategiska och övergripande partnerskap med länder i regionen, och stödja regionala 

initiativ som bidrar till att främja nedtrappning. Att blåsa nytt liv i fredsprocessen i Mellanöstern, med fokus på att 

stödja alla de insatser som behövs för att uppnå en tvåstatslösning och tillgodose humanitära behov, kommer att 

utgöra viktiga byggstenar i strategin. Det kommer att behövas starka partnerskap med viktiga regionala aktörer, i 

synnerhet Gulfstaterna och andra viktiga aktörer, för att utarbeta en övergripande EU-strategi för Mellanöstern.  

I detta sammanhang kan det vara gynnsamt att samarbeta med framför allt medlemmarna i Gulfstaternas 

samarbetsråd (GCC) om utvecklingen av samarbetsinitiativet för energi och ren teknik i Medelhavsområdet och 

eventuella gemensamma investeringar från våra respektive finansieringsinstitutioner i den transkaspiska 

transportkorridoren, särskilt i Centralasien. EU är även redo att delta i genomförandet av den ekonomiska 

korridoren mellan Indien, Mellanöstern och Europa tillsammans med GCC-medlemmar. Det är ett viktigt initiativ 

som har potential att stärka konnektiviteten mellan våra regioner. Dessa initiativ kommer både att föra med sig 

konkreta affärsmöjligheter för våra respektive regioner och sådana där vi gemensamt engagerar oss och parallellt 

med detta främja säkerhet och stabilitet i regionen, vilket är av stort gemensamt intresse för både EU och 

Gulfstaterna.  

Andra områden för samarbete och anpassning, inklusive rörlighet för talanger och medborgare, kommer att 

utforskas som en integrerad del av de nya övergripande partnerskapen med enskilda Gulfstater utifrån särskilda 

intressen och resultat, t.ex. på säkerhetsområdet. 
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Jag skulle fortsätta att arbeta i den riktningen under min mandatperiod, tillsammans med övriga kommissionärer.  

Jag bedömer att de interparlamentariska delegationerna kommer att spela en viktigt roll för att se till att EU får en 

starkare diplomatisk roll i regionen. Parlamentets grupp för demokratistöd och valsamordning stöder även EU:s 

insatser för att främja demokrati och mänskliga rättigheter i världen, och jag avser att stödja detta arbete. 

Kontinuerliga dialoger med statliga och icke-statliga aktörer, inbegripet aktörer som inte nödvändigtvis delar våra 

åsikter, är ett viktigt led i våra samlade insatser för att undvika ytterligare destabilisering. Det är en mycket viktig 

kanal för att fortsätta att förespråka universella grundläggande värden, inbegripet respekt för folkrätten, de 

mänskliga rättigheterna och de grundläggande friheterna.  

 

7. När det gäller de externa finansieringsinstrumenten, hur kommer du att förbättra samstämmigheten och 

effektiviteten för samt insynen i stödet i det södra grannskapet, tillämpa strikta villkor och säkerställa en verklig 

roll för Europaparlamentet i den strategiska styrningen av de externa finansieringsinstrumenten, bland annat 

genom att i god tid tillhandahålla skriftlig information om deras genomförande? Vilken är din ståndpunkt när det 

gäller den senaste tidens dominerande användning av makroekonomiskt stöd i stödpaketen till partner i regionen? 

Ämnar du fortsätta den föregående kommissionens praxis i detta avseende? 

Kommissionen har börjat att upprätta nya strategiska och övergripande partnerskap med länder i det södra 

grannskapet. Huvudprincipen i dessa partnerskap är att kombinera EU:s ekonomiska erbjudande med EU:s 

politiska instrument på ett mer samordnat sätt för att maximera de positiva och ömsesidigt fördelaktiga effekter 

som vårt samarbete kan ge, skapa hållbar ekonomisk tillväxt och välstånd i regionen samt hantera andra direkta 

EU-intressen. Dessa omfattande erbjudanden grundas på stöd för universella värden och principer och är 

skräddarsydda för den särskilda ekonomiska och politiska situationen för att ta hänsyn till både EU:s och våra 

partners strategiska intressen och behov. 

Dessa principer ligger till grund för de strategiska och övergripande partnerskap som ingåtts med Tunisien och 

Egypten. I båda länderna syftar denna strategi till att frigöra den enorma potentialen för investeringar från EU:s 

privata sektor. Kommissionens avdelningar och Europeiska utrikestjänsten bevakar genomförandet av dem och 

utvecklingen i länderna för att säkerställa att alla fastställda villkor vederbörligen uppfylls. De strategiska och 

övergripande partnerskapen har hittills gett positiva effekter på många plan, däribland när det gäller ekonomiskt 

samarbete och stabilisering. Jag är dock bekymrad över viss utveckling i vissa partnerländer, särskilt när det gäller 

det krympande utrymmet för det civila samhället och medierna. Jag avser att följa en ”mer för mer”-logik med 

hjälp av en strategi som är tillräckligt flexibel för att främja gott samarbete och stödja positiv utveckling. Jag är 

fast besluten att se till att EU:s delegation och våra partner fortsätter att bevaka utvecklingen på plats mycket 

noggrant och arbetar med myndigheterna för att behandla sådana frågor på ett konstruktivt sätt. När det gäller 

användningen av specifika finansieringsinstrument är det viktigt att komma ihåg att dessa partnerskap är 

skräddarsydda och bygger på ett begränsat antal målinriktade, fastställda prioriteringar och områden av gemensamt 

intresse med potential för ömsesidiga fördelar. Beroende på de aktuella ekonomiska förhållandena i partnerlandet 

och landets politiska reformvilja kan detta omfatta makroekonomiskt stöd (i form av förmånliga lån), vilket var 

fallet för Egypten. Det bör noteras att EU:s lån är mycket förmånliga, i och med att mottagarlandet gynnas av EU:s 

kreditbetyg. De säkerställer även att partnerländerna verkligen har fokus på att använda medlen på rätt sätt, 

eftersom de kommer att behöva betala tillbaka dem i framtiden. 

Jag är fast besluten att säkerställa att användningen av alla tänkbara instrument inom ramen för strategiska och 

övergripande partnerskap även framöver kommer att grundas på en gedigen analys av de möjligheter och risker 

som är förknippade med användningen av sådana instrument. I de kommande diskussionerna om nästa fleråriga 

budgetram kommer jag att ta hänsyn till ekonomiska begränsningar, men samtidigt argumentera för att alla 

nödvändiga verktyg bör bibehållas. Som sagt måste vi även fortsättningsvis vara flexibla. Jag är helt övertygad om 

att Europaparlamentets delaktighet är viktig i det avseendet, och jag är fast besluten att föra diskussioner med alla 

relevanta parter under min mandatperiod.  

I detta sammanhang bedömer jag att den geopolitiska högnivådialogen kommer att spela en viktig roll, och jag 

kommer att se till att både mina avdelningar och jag själv står till förfogande för diskussioner med 

Europaparlamentet. 
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Fråga från utskottet för sysselsättning och sociala frågor  

8. Mot bakgrund av förändringar i arbetslivet, hur kommer du att ta itu med Europas demografiska utmaningar 

och dess konsekvenser för enskilda personer och deras familjer, såsom en åldrande befolkning, kompetensflykt 

och en krympande befolkning i arbetsför ålder? Vilka är dina förslag till långsiktiga incitament för att bo och 

arbeta i Europeiska unionen? Vilka åtgärder kommer du att vidta för att öka underrepresenterade gruppers 

deltagande på arbetsmarknaden? Vilka är enligt dig de viktigaste fokuspunkterna på detta område under denna 

valperiod? 

Jag har varit kommissionens vice ordförande med ansvar för demokrati och demografi sedan 2019, och därmed är 

jag väl medveten om utmaningarna med koppling till den demografiska verkligheten i Europa i dag. Det gläder 

mig att få möjlighet att bygga vidare på de sakkunskaper som jag har förvärvat de senaste fem åren under 

innevarande mandatperiod.  

Europas befolkning åldras, och arbetskraften väntas krympa med nästan en miljon arbetstagare varje år fram till 

2050. Detta påverkar många aspekter av vårt samhälle, däribland vår allmänna konkurrenskraft, produktiviteten 

och dynamiken i vår ekonomi, arbetsmarknadens funktionssätt, våra ungdomar, utbildningen och hälso- och 

sjukvårdspolitiken samt våra offentliga budgetar och välfärdssystemens finanspolitiska hållbarhet. Vår förmåga 

att hantera den demografiska förändringen vittnar även om vår förmåga att visa att demokratin kan leverera det 

som våra invånare behöver när de behöver det, oavsett om det rör sig om yngre eller äldre personer, personer som 

bor i städer eller på landsbygden osv. Den demografiska förändringen påverkar även vår förmåga att göra framsteg 

i linje med strategiska prioriteringar, t.ex. den gröna och den digitala omställningen. Den demografiska 

förändringen har även en viktig territoriell dimension och kan öka skillnaderna mellan och inom medlemsstater. 

Vissa regioner drabbas hårdare än andra av att befolkningen minskar och att unga arbetstagare i stor utsträckning 

flyttar därifrån.  

Om jag godkänns som kommissionär kommer jag att bygga vidare på det som det nuvarande kommissionskollegiet 

och jag själv har uppnått under den senaste mandatperioden. Jag kommer att bidra med mina kunskaper och 

erfarenheter och se till att vi angriper orsakerna till den demografiska förändringen och anpassar oss till den nya 

verkligheten, i enlighet med ordförandens politiska riktlinjer för 2024–2029. 

Såsom framhålls i min uppdragsbeskrivning kommer jag att prioritera genomförandet av den demografiska 

verktygslådan. Verktygslådan innehåller en översikt över en rad befintliga rättsliga instrument, politiska ramar 

och finansieringsinstrument som finns att tillgå på EU-nivå och nationell nivå för att hjälpa medlemsstaterna att 

hantera den demografiska förändringen. Syftet med verktygslådan är att göra det lättare att förena familjelivet och 

lönearbete, hjälpa yngre och äldre generationer att blomstra, och vid behov bidra till att avhjälpa bristen på 

arbetskraft genom laglig migration.  

Tillsammans med övriga kommissionärer kommer jag att fortsätta att samarbeta med medlemsstaterna för att 

hjälpa dem att genomföra den demografiska verktygslådan på nationell och regional nivå. Vi måste dra nytta av 

synergieffekter med arbetet för jämlikhet och rättvisa mellan generationerna. I linje med vår strategi för 

vetenskapsbaserat beslutsfattande kommer jag att arbeta för att i än högre grad stärka den vetenskapliga och 

evidensbaserade grunden för vårt arbete, t.ex. när det gäller de låga födelsetalen i EU och de åtgärder som krävs 

för att hjälpa människor att förverkliga sina personliga ambitioner.  

Dessutom kommer jag att arbeta för att ytterligare öka underrepresenterade gruppers deltagande på 

arbetsmarknaden, däribland kvinnor, ungdomar och äldre vuxna (55+) samt tredjelandsmedborgare. Vi kan dra 

nytta av outnyttjad kompetens och uppnå ett högre arbetskraftsdeltagande genom att tillgodose deras särskilda 

behov. När det gäller äldre kan vi t.ex. hjälpa medlemsstaterna med att införa flexibla arbetsformer och anpassa 

arbetsplatser, främja politiska åtgärder som uppmuntrar flexibla pensionsmönster, stödja hälso- och 

sjukvårdsplanering och ekonomisk planering under hela livscykeln samt bekämpa stereotyper och diskriminering. 

Ett högre deltagande bland i synnerhet kvinnor och äldre arbetstagare kan delvis kompensera för den minskande 

befolkningen i arbetsför ålder.  

Jag kommer därför att samarbeta med alla i kommissionskollegiet för att utforma nya politiska initiativ som 

kompletterar och breddar våra insatser. Jag kommer särskilt att samarbeta med verkställande vice ordföranden 

med ansvar för människor, kompetens och beredskap, bland annat när det gäller färdplanen för sysselsättning av 

hög kvalitet och EU-strategin för fattigdomsbekämpning, i syfte att stödja missgynnade grupper med hjälp av 

riktade åtgärder för aktiv inkludering och samtidigt säkerställa tillgång till sociala och samhällsviktiga tjänster. 

Den europeiska strategin för vård och omsorg och åtföljande rekommendationer från rådet kommer att förbättra 
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vård- och omsorgstjänsterna, och denna ambition kommer att stödjas av det nya initiativet till en mer enhetlig ram 

för arbetskraftsutmaningarna inom vård och omsorg på lång sikt. Detta kommer att komplettera kommissionens 

insatser inom arbetskraftsmigration för att bidra till att locka människor med rätt färdigheter som matchar behoven 

på EU:s arbetsmarknad, i synnerhet genom lanseringen av EU:s talangreserv och det fortsatta arbetet med 

talangpartnerskapen.  

I mitt arbete kommer jag att använda alla verktyg som står till mitt förfogande för att uppnå dessa mål. Inom ramen 

för faciliteten för återhämtning och resiliens, Europeiska socialfonden+ och andra sammanhållningspolitiska 

fonder behandlas redan de utmaningar som den demografiska förändringen innebär. Vi kommer att fortsätta med 

dessa investeringar och vid behov använda oss av den kommande halvtidsöversynen av sammanhållningspolitiska 

program för att rikta in vår finansiering i medlemsstaterna på ett bättre sätt. Jag kommer därför att stödja 

verkställande vice ordföranden med ansvar för sammanhållning och reformer i arbetet med att ta itu med 

utmaningarna med koppling till den ekonomiska och demografiska nedgången i vissa regioner i EU och med att 

minska de regionala skillnaderna så att människor kan stanna kvar och arbeta i sina hemregioner. Jag kommer att 

fortsätta att verka för att demografiska möjligheter och utmaningar ska integreras i EU:s beslutsfattande på alla 

relevanta områden och arbeta för att förbättra vår vägledning och vårt stöd för att göra det möjligt för 

medlemsstaterna att genomföra en rad olika reformer, inbegripet inom ramen för den europeiska 

planeringsterminen. 

 

Fråga från utskottet för medborgerliga fri- och rättigheter samt rättsliga och inrikes frågor  

9. Enligt din uppdragsbeskrivning bör du arbeta för att bygga upp omfattande och ömsesidigt fördelaktiga 

partnerskap med tredjeländer i den region som du ansvarar för, vilket skulle inbegripa migrationsaspekter såsom 

genomförandet av gränskontroller och kampen mot människosmugglare, med full respekt för de mänskliga 

rättigheterna. Vilka åtgärder kommer du att vidta för att se till att detta genomförande sker på ett effektivt sätt? 

Hur kommer du att säkerställa att parlamentet kan utöva sin tillsyn i alla faser av byggandet av dessa partnerskap, 

särskilt när vissa av partnerskapens aspekter skulle kunna inverka på parlamentets lagstiftningsbefogenheter?   

Om jag utnämns till kommissionär med ansvar för Medelhavsområdet skulle jag sträva efter att fullgöra 

migrations- och asylpakten, och i synnerhet aspekter som hänger samman med den externa politiken, i fullt 

samarbete med kommissionären med ansvar för inre frågor och migration. Jag skulle även samarbeta med övriga 

kommissionärer för att i än högre grad stärka den strategiska och samordnade hållningen till den yttre dimensionen 

av EU:s migrationspolitik genom att bygga vidare på de resultat som hittills har uppnåtts.  

Samarbetet med länder i Medelhavsområdet och tredjeländer ger möjlighet att hantera migrationsutmaningar på 

ett sätt som gynnar alla parter. Med tanke på att länderna i Medelhavsområdet ofta både är transit- och 

ursprungsländer måste tillvägagångssättet som inbegriper hela rutten stärkas för att se till att EU:s åtgärder är 

hållbara och får ett långsiktigt genomslag, även med beaktande av det bredare sammanhanget och de 

bakomliggande orsakerna till irreguljär migration och tvångsförflyttningar.  

I de övergripande och strategiska partnerskap som ingår i den nya pakten för Medelhavsområdet kommer 

migrationssamarbete att vara en av huvudprioriteringarna vid sidan av områden av ömsesidigt intresse, däribland 

säkerhet. Jag skulle se till att vi samarbetar med och fortsätter att stödja våra partner inom alla migrationsrelaterade 

områden som ett led i partnerskapen, och där ingår skydd av personer i utsatta situationer, migrationsstyrning och 

migrationshantering, bekämpning av migrantsmuggling och människohandel, frivilligt återvändande och 

återanpassning, återtagande samt laglig migration och rörlighet. Vårt samarbete med det södra grannskapet 

sträcker sig långt bortom migration och innefattar många områden av gemensamt intresse, exempelvis 

investeringar i utbildning, infrastruktur och ekonomin i stort.  

I detta sammanhang är det både viktigt och ligger i vårt gemensamma intresse att det skapas möjligheter, i 

synnerhet för ungdomar i dessa länder, för att möjliggöra lagliga migrationsvägar och samtidigt minska den 

irreguljära migrationen. Talangpartnerskap skapar ramar för samarbete kring arbetskraftens rörlighet och kan bidra 

till att stärka partnerskapens andra aspekter av migrationshantering.  Jag avser att samarbeta med andra 

kommissionärer för att vidareutveckla talangpartnerskapen i syfte att åtgärda brister på EU:s arbetsmarknad inom 

särskilda sektorer och yrken och samtidigt bidra till kompetensutveckling och ekonomisk tillväxt i 

ursprungsländer.   
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Det står klart att kampen mot migrantsmuggling och en rättighetsbaserad migrationshantering även fortsättningsvis 

kommer att finnas med bland EU:s huvudprioriteringar vid sidan av stöd till partner på områden som skydd av 

migranter, frivilligt återvändande, insatser mot de bakomliggande orsakerna till migration samt laglig migration.  

Det stöd som hittills har tillhandahållits har redan gett positiva resultat inom de olika områdena och även bidragit 

till att minska de irreguljära migrationsflödena till EU och på så vis minskat risken för att människoliv går förlorade 

under de ofta farliga resorna över havet. Jag är fast besluten att fortsätta på den inslagna vägen, leva upp till våra 

åtaganden och omsätta EU:s mål i praktiken på ett effektivt sätt.  

EU:s övergripande strategi för migration bör även i framtiden vara förankrad i solidaritet och respekt för de 

mänskliga rättigheterna. Respekten för migranters, asylsökandes och flyktingars mänskliga rättigheter och 

människovärde är grundläggande principer i EU:s migrationspolitik, i linje med skyldigheterna enligt 

internationell rätt. Våra partner är skyldiga att fullgöra dessa internationella skyldigheter, och där ingår respekt för 

principen om non-refoulement.  

Jag kommer också att stödja övriga kommissionärer i arbetet med att stärka vårt internationella samarbete via den 

globala alliansen för att bekämpa migrantsmuggling och nya operativa partnerskap mot smuggling (bland annat 

genom åtgärder som vidtas inom Europeiska sektorsövergripande plattformen mot brottshot [Empact]).  

De strategiska och övergripande partnerskapen bygger på de associeringsavtal som ingåtts med våra partnerländer 

och förblir icke-bindande instrument. Om jag godkänns som kommissionär åtar jag mig att förse parlamentet med 

nödvändig information, även genom tidiga diskussioner och åsiktsutbyten, så att ni kan utöva demokratisk tillsyn 

i olika skeden av processen. 

 

Fråga från underutskottet för mänskliga rättigheter  

10. Vilka konkreta åtgärder ämnar du vidta för att se till att förbindelserna med partner i det utvidgade södra 

grannskapet styrs av främjandet av mänskliga rättigheter, demokrati, rättsstatsprincipen och grundläggande 

friheter?  Hur avser du att tillämpa människorättsvillkor i denna region, särskilt mot bakgrund av de 

samförståndsavtal som nyligen undertecknades (Egypten, Tunisien osv.)?  Är du fast besluten att avsätta mer 

resurser till program och personal som arbetar för demokrati och stöder det civila samhället i regionen? 

Respekten för mänskliga rättigheter och demokratiska principer är en grundpelare i Europeiska unionen och helt 

väsentligt i hanteringen av vår externa finansiering, bland annat när det gäller de strategiska och övergripande 

partnerskapen. De bygger på gemensamma mål och ömsesidiga intressen och har utformats för att hjälpa EU att 

hantera många viktiga frågor på ett bättre sätt. 

Om jag godkänns som kommissionär med ansvar för Medelhavsområdet kommer jag att säkerställa att EU:s värden 

och principer om mänskliga rättigheter står i centrum för den nya pakten för Medelhavsområdet och vårt 

övergripande engagemang i det utvidgade södra grannskapet. Den nya pakten kommer att underbyggas av löpande, 

pålitligt och direkt stöd till icke-statliga organisationer som arbetar för mänskliga rättigheter och till 

människorättsförsvarare och journalister, bland annat genom de tematiska programmen inom instrumentet Europa 

i världen. Detta bör inbegripa resurser till program och personal som arbetar för demokrati och stöder det civila 

samhället. Såsom nämns i min uppdragsbeskrivning kommer vi att använda oss av en integrerad strategi där den 

ekonomiska och humanitära politiken liksom utvecklings-, freds- och säkerhetspolitiken samverkar. Med tanke på 

de möjligheter som inkludering för med sig avser jag att gå vidare med vårt kontinuerliga stöd till 

civilsamhällesorganisationer som arbetar med ungdomar, barn, personer med funktionsnedsättning, flyktingar, 

migranter, värdsamhällen, kvinnorättsorganisationer och andra sårbara grupper. Jag skulle vilja framhålla att jag 

med stöd av EU:s delegationer kommer att fortsätta att arbeta via lokala nätverk för att säkerställa att EU:s medel 

kan kanaliseras till lokala organisationer och gräsrotsorganisationer, och att särskild prioritet ges åt 

ungdomsrelaterade initiativ såsom EU:s ungdomsambassadörer i vårt grannskap. Jag kommer inte att dra mig för 

att ta upp frågor som rör skyddet av dessa värden och principer på ett öppet och konstruktivt sätt inom ramen för 

regelbundna politiska dialoger.  

I linje med detta avser jag även att fokusera på program som stöder korruptionsbekämpning, insyn i de offentliga 

finanserna, demokratiskt deltagande, rättsliga och institutionella reforminsatser samt kapacitetsuppbyggnad. 

Unionen har verktygen för att göra detta. Exempelvis främjar EU:s budgetstödinsatser reformer på området 

offentliga finanser. Dessutom arbetar kommissionen med internationella organisationer som Europarådet, 
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Organisationen för ekonomiskt samarbete och utveckling (OECD) och Internationella valutafonden (IMF) för att 

tillhandahålla riktat stöd till att utforma och genomföra reformer. Jag kommer att fortsätta att arbeta med 

civilsamhällesorganisationer för att undersöka hur man kan öka insynen. Arbetet för budgetinsyn inom Open 

Budget Partnership är ett utmärkt exempel på hur man kan öka insynen i de offentliga finanserna. 

I vårt finansiella samarbete med tredjeländer tillämpas en rättighetsbaserad strategi, vilket innebär att de 

internationella människorättsåtaganden som våra partner har anslutit sig till måste fullgöras och att solida 

övervakningsmekanismer har införts för att säkerställa att så är fallet. Jag kommer att bevaka dessa mekanismers 

ändamålsenlighet och är redo att vid behov vidta åtgärder.  

 


